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Närvarande:  
  
Ledamöter: 
Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 
Elisabet Larsson (PRO) 
Sussie Hellsten (PRO) 
 
Ersättare: 
Lennart Nordh (PRO) 
Liisa Hyvönen (PRO)  
Leena Machakaire (SPF) 
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Frånvarande: 
Leif Johansson (PRO), ordförande 
Inger Blomqvist (PRO), ledamot 
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Emma King, nämndsekreterare 
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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs.  
 
3. Val av justerare 
Lennart Nordh och Clarence Kopparberg.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
 
Rådet välkomnar Maria Haskas, utredare på stadsmiljö, som 
närvarar på sammanträdet för att berätta om vad som händer i 
stadsdelen.  
 
Maria informerar om att detaljplanen för Skärgårdsskogen varit på 
samråd. Det har inkommit många synpunkter, framförallt på antalet 
bostäder som ökat sedan den ursprungliga planen. Vilket kan ha 
konsekvenser på miljövärden. Efter samrådet kommer 
stadsbyggnadskontoret gå igenom alla remissvar.  
 
Maria berättar om en annan detaljplan på samråd, Klokryparen. 
Denna kommer vara belägen framför kyrkan vid Skärmabrink. Det 
handlar om en 50 stycken studentbostäder.   
 
Vidare talar Maria om Bergholmsbacken. Än har det inte hänt 
särskilt mycket där då genomförandebeslutet har överklagats till 
förvaltningsrätten. Rådet diskuterar att denna byggväg blivit en 
mycket omtalad och därmed politisk fråga. Maria berättar att 
stadsdelsförvaltningen kommer bli inblandade längre fram i 
processen. En rådsmedlem ställer en fråga om detta försenar 
byggstarten? Maria menar att det kan mycket väl innebära 
förseningar. En annan rådsmedlem konstaterar att detta bygge 
påverkar andelen äldreboenden. Alla i rådet är överens om att 
byggvägen har en stor påverkan på radhusen, naturen, miljön och 
medborgarna. Stenkrosset i sig kommer ha en stor inverkan på 
närmiljön.   
 
Rådet lyfter Sockenvägen som har väldigt hög belastning, Maria 
instämmer att det har ökat. Hon berättar att förvaltningen lyft den 
frågan till trafikkontoret och exploateringsnämnden. Det diskuteras 
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i rummet att en starkare kollektivtrafik skulle kunna vara en 
lösning.   
 
Rådet berättar att det är väldigt svårt att ta sig kollektivt när hiss 
eller rulltrappa inte går som det ska. Det gör att man ibland måste ta 
sig långt till nästa station, vilket alla inte har möjlighet till. Maria 
berättar att förvaltningen yttrat sig varje år kring detta i remiss från 
SL, att man vill ha fler uppgångar på stationerna.   
 
Vidare informerar Maria att bastun i Flaten snart ska vara igång och 
att slutbesiktningen är om några veckor.  
 
Hon berättar även att förvaltningen är igång med att uppdatera alla 
reservatsskyltar till Flaten, då det hänt en del i området. Så som 
utegym, uteklassrummet, nya stigar, regler om vart man får cykla, 
med mera.  
 
Hon upplyser också om Pilottorget som ska bli ett sommartorg detta 
år.  
 
Därefter berättar hon om trygghetsvandringarna som kommer ske i 
Kärrtorp och Björkhagen till hösten. Hon uppmanar rådet att delta 
på detta. Då trygghet upplevs olika för olika människor, då är det 
bra om många olika grupper deltar på vandringarna. Maria förklarar 
att det ska vara mörkt när detta genomförs, på så sätt kan man hitta 
brister i belysning.  
 
Utegymmet för äldre i Kärrtorpsparken håller på att byggas upp och 
bör vara klart om någon vecka berättar Maria.  
 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 25 maj 2023 
 
§ 7 
Tertialrapport 1 2023 för Skarpnäcks 
Stadsdelsnämnd 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 8  
Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i 
vissa fall (LVM) och förordnande enligt lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 
Rådet har inga synpunkter.  
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§ 9  
Utvecklingsplan för Skarpnäcks fritidsgårdar 
 
Rådet ställer en fråga kring fältassistenter och i fall de kommer 
samarbeta något med fritidsgårdarna. Avdelningschef Lena Hedin 
berättar att det kommer ingå i deras förebyggande arbete.  
 
En rådsmedlem belyser de inplanerade tjejkvällarna, som han menar 
är både angeläget och positivt. Vidare frågar han om hur 
samarbetena med kulturhuset och fritidsgårdarna går till och hur 
detta initieras. Då han hört att detta kan vara av intresse även för 
folkets hus i Bagarmossen.  
 
Rådet påpekar att det är vettiga synpunkter som lagts fram.  
 
§ 10  
Medborgarförslag om en lokal källa 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 11 
Medborgarförslag gällande plan för skötsel av 
stadsdelens äppelträd 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 12  
Medborgarförslag - Önskemål om en trevlig 
sammankomst för Skarpnäcksborna 
 
Rådet instämmer i förvaltningens svar. De diskuterar att det finns 
mycket som händer, även för äldre och ger hälsoveckan som 
exempel.   
 
§ 13  
Skrivelse från L angående brister i samhällsvården 
av barn och unga 
 
Rådet ställer sig positiva till att förvaltningen konstaterar att 
underlaget är för tunt för större slutsatser.  
 
§ 14  
Planärende på samråd, Skärgårdsskogen 2020-05812 
 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 5 (5)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

Rådet lyfter att det är positivt att de kultur- och naturvärden som går 
förlorade framförs i tjänsteutlåtandet.  
 
7. Rapporter 
 
Rådet planerar inför nästa möte då sammanträdet sker på hemmet 
för gamla.   
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
Inga övriga frågor.  
 
Justeras via e-post: 
 
Clarence Kopparberg 
 
Lennart Nordh  
 
Sekreterare Emma King 
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